
ACTA DE LA REUNIÓ DE CLAUSTRE DE PROFESSORAT 

GRAU EN CRIMINOLOGIA 

1 DE FEBRER DE 2018 

 

El dia 1 de febrer de 2018 es va celebrar la reunió de claustre del primer semestre del 

curs 2017-18 de 15.30h a 17.30h, a la Sala Von Jhering de la Facultat de Dret, amb el 

següent ordre del dia, d’acord amb la convocatòria realitzada pel coordinador del grau 

el dia 25 de gener de 2018. 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

2. Informe del coordinador sobre el desenvolupament del primer semestre i 

planificació del segon semestre. 

3. Informe del coordinador sobre el pla de millores de la titulació. 

4. Informe de la coordinadora del TFG sobre el seu desenvolupament. 

5. Informe de la coordinadora de pràctiques sobre el seu desenvolupament. 

6. Torn obert de paraules. 

Hi assisteix el següent professorat: Encarna Bodelón, Mercè  Botella, Marc Ajenjo, Josep 

Cid, Paco Collazos, Sara Colorado, Jenny Cubells, Irene Cruz, Elena Garrido, Pedro 

Jurado, Roger Mancho, Valentina Maglietta, Anna Meléndez, Ingeborg Porcar, Sandra 

Sánchez, Helena Mulero, Claudia Jiménez, Paula Arce, Carles Vicen i Albert Pedrosa, 

que actua com secretari del claustre, 

Excusen la seva assistència: Ana Maria González, Francesc Xavier Miguel Quesada, 

Francesc Xavier Moreno, Yolanda Pardo, Rebeca Varela. 

En la reunió es tracten els punts següents i es fan les següents propostes: 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior  

S’aprova l’acta sense modificacions. 

2. Informe del coordinador sobre el desenvolupament de l primer semestre i 

planificació del segon semestre  



En el seu informe sobre el desenvolupament del curs, el coordinador destaca els 

següents aspectes, i en el següent ordre: 

(i) Es comenta el problema que han suposat les nombroses jornades de vaga a inici de 

curs, tant a nivell organitzatiu (recuperació de classes) com per la presència de 

determinats incidents en els que es va impedir a alumnes l’accés a les aules. Davant 

d’això, el coordinador recorda als assistents la política del deganat i la normativa de 

vagues al respecte, i es comparteixen algunes experiències sobre com es va tractar de 

solucionar aquestes situacions. Respecte a això, la prof. Porcar comenta que en el marc 

de la seva assignatura de 4t curs uns alumnes estan realitzant un treball sobre aquests 

tipus de conflicte. 

(ii) Es recorda al professorat les enquestes d’assignatures i de professorat que realitza 

la UAB, així com la pròpia del grau, on estan disponibles els seus resultats i es demana 

la col·laboració dels professors en la seva realització. Els resultats de les enquestes del 

grau de criminologia del primer semestre es donen als assistents i es comenten (següent 

punt). 

(iii) Es comenten els resultats de les enquestes: Aquests mostren com el nombre mitjà 

d’hores que es dediquen a la setmana al grau (per part dels estudiants) és inferior a 

anys anteriors. Això pot implicar que hi ha una càrrega de treball inferior.  

Sobre el tema de les enquestes es planteja el següent debat. La prof. Rodríguez 

pregunta quin és l’objectiu d’hores òptim i comenta que caldria tenir en compte altres 

factors (permesurar la càrrega de feina) a part de la mitjana d’hores La prof. Garrido 

comenta que aquest indicador pot ser molt subjectiu. Diversos professors intervenen en 

la mateixa línia. La prof. Sánchez comenta que aquest menor rendiment es pot haver 

notat en el pràcticum, on hi ha menys motivació i participació per part de l’alumnat. Es 

debat entre els assistents com mantenir entre tot el professorat l’exigència de qualitat 

del grau. 

(iv) Es reforça la necessitat de coordinació entre seminaris, arrel dels resultats de les 

enquestes.  

(v) Seguint amb la planificació del segon semestre, es recorda que el calendari 

d’exàmens ve fixa’t per la facultat. 

 

3. Informe coordinador sobre el pla de millores de la titulació  

El prof. Cid comenta el contingut acordat per al pla de millora de la titulació: 



(i) Segueix havent un cert percentatge d’alumnes amb dificultats i baix nivell d’anglès. 

S’ha acordat incidir en les jornades de portes obertes i durant el grau en la importància 

de l’anglès. 

(ii) S’ha establert com a objectiu per a l’any 2019-20 que el 90% del professorat 

responsable de les assignatures sigui doctor, i que el 60% sigui estable (dins les 

limitacions institucionals). 

(iii) Es fixa com a objectiu intentar reduir la taxa d’abandonament del grau 

(essencialment a primer). 

(iv) S’ha establert com a objectiu que el professorat de primer curs hagi d’haver estat 

avaluat satisfactòriament per l’alumnat. 

(v) S’ha fixat com a objectiu que la taxa de rendiment sigui igual o superior a un 80%.  

S’obre una discussió sobre si això últim (buscar una taxa de rendiment tant alta) pot 

acabar comportant una menor implicació per part de l’alumnat. El professorat mostra 

preocupació sobre el nivell amb què estan arribant els alumnes a últim curs. La prof. 

Bodelón afegeix que cal incrementar l’exigència a primer, especialment en relació a 

l’ortografia. Diverses intervencions van en la mateixa línia. La prof. Meléndez proposa 

fer una devolutiva sobre aquestes qüestions a l’alumnat a la comissió mixta i també 

comenta que potser algunes de les competències més transversals no s’estan 

traslladant suficient a les guies docents. 

Desprès d’algunes intervencions remarcant aquesta necessitat, s’acorda entre els 

assistents que s’establiran normes comunes aplicables a totes les guies docents per a 

augmentar l’exigència de puntualitat dels alumnes, així com per fer penalitzable la citació 

incorrecte i la presència de faltes d’ortografia.  El prof. Cid indica que en els propers dies 

escriurà al professorat informant-los de la necessitat d’incorporar aquestes normes a les 

assignatures. 

 

4. Informe de la coordinadora del TFG sobre el seu des envolupament  

La prof. Meléndez  presenta l’informe sobre el desenvolupament del TFG: 

(i) Recorda al professorat que hi ha 3 entregues (gener-març-maig). 

(ii) Destaca la importància que els treballs compleixin correctament la normativa APA.  

(iii) Posa de manifest que segueix treballant en la creació d’una rúbrica específica per a 

l’avaluació del TFG. 



 

5. Informe de la coordinadora de pràctiques sobre el s eu desenvolupament 

La prof. Sánchez presenta l’informe d’evolució de les pràctiques: 

(i) A la menció de Prevenció i Seguretat s’han ofert 17 noves places, de les quals 4 han 

estat buscades pels propis alumnes, i una a partir d’una beca que ha tingut un alumne. 

El balanç és un increment de les places en el sector privat. 

(ii) Es planteja certa preocupació pel fet que s’ha reduït l’interès d’alguns alumnes i el 

seu rendiment a les pràctiques. 

(iii)  A les conferencies de la menció d’Execució Penal vindran 2 jutges i 3 professionals. 

(iv) Trasllada la queixa d’alguns alumnes sobre que seria millor poder fer les pràctiques 

un cop fetes les assignatures de la menció. S’acorda que això seria molt positiu i es 

discuteix com fer-ho viable a un o dos cursos vista. Es planteja veure la viabilitat de 

passar ambdues mencions al primer semestre i realitzar les pràctiques al segon. 

(v) Finalment, es recorda al professorat que si pot aconseguir obrir noves places, es posi 

en contacte amb ella. 

 

6. Torn obert de paraules  

(i) La prof. Meléndez anuncia que, arrel de l’experiència positiva del curs anterior, la 2a 

jornada de recerca del professorat del grau de criminologia es realitzarà el 21 de juny, i 

anima als assistents a participar-hi. 

 

Es dóna per finalitzada la sessió a les 17.30 hores. 

 

Albert Pedrosa Bou 

Secretari en funcions del claustre 

Bellaterra (Cerdanyola del Vallès), 1 de febrer de 2018. 

 

 

 


